

# 星洲時報

三语文独立公正报导新闻  
Independent and unbiased bilingual news portal  
umbar berita tiga bahasa yang sah dan integriti

ASIA TIMES  
Pulse

www.asiatimes.com.my  
PPH131/22012(031384)



## Sabah Net 有望成网安卓越中心 拉扎里：创造更多就业机会

(本报 10 日讯) 隶属沙巴州政府子公司的信息通讯工艺 (ICT) 公司, 有望成为本州网络安全的卓越中心, 从而创造更多就业机会。

Sabah Net Sdn Bhd 主席拿督莫哈末拉扎里表示, 通过获得必要的技能, 该公司可以在沙巴创造更多的网络安全专业人士和就业机会。

他补充, 在过去两年的新冠疫情大流行期间, 该技术取得蓬勃发展。

他指出, 据报导, 由于疫情大流行, 导致了网络犯罪增加了 600%。到 2025 年, 全球网络犯罪估计每年造成 10.5 万亿美元 (46.47 万亿令吉) 的损失, 而全球每年的网络犯罪成本估计为 6 万亿美元 (26.55 万亿令吉)。

在国内, 大马计算机应急响应小组或 MyCERT 去年报告了 10,016 起网络安全相关案例。至于今年截至 5 月, 共有 3,057

例。对此, 拉扎里指出, 基于过高的估计成本, 不能否认网络安全的重要性是巨大的。

他在一份声明中还说: 「因此, 我们必须保持警惕并预测可能来自外部因素的攻击, 并准备好所有可能的解决方案以提供最大程度的保护。」

他表示, 作为一个持续改进的机构, Sabah Net 正在采取积极主动的网络安全方法, 结合使用, 旨在为其客户数据和系统提供极高水平保护的行业领先工具。

为此, 他要感谢屡获殊荣的安全解决方案公司 Fortinet Malaysia 通过与 Sabah Net 的智能合作, 为东马带来积极影响的无限机会。

他补充, 20 多年来, Fortinet 一直是网



牌匾予陈家毅。  
▼ Fortinet 销售总监阿都阿齐 (右) 在众人见证下移交网络安全创新...

络安全创新的推动力, 能够检测威胁并提供有效的网络安全预防和补救解决方案。

他说: 「因此, 我们将继续在我们的托管安全服务中采用 Fortinet 解决方案。」

上周五, Sabah Net 和 Fortinet 在沙巴国际会议中心正式建立了智能合作伙伴关系。

出席的还有州科学、技术和创新部常任秘书再奴丁阿曼、Sabah Net 首席执行官陈家毅和 Fortinet 马来西亚销售总监阿都阿齐阿里。(060)



Zainuddin and Razali witnessing the presentation between Abdul Aziz, Sales Director of Fortinet Malaysia and Chin Kah Yi, CEO of Sabah Net Sdn. Bhd

KOTA KINABALU: Sabah government's information communication technology company aims to become the state's centre of excellence for cybersecurity.

Sabah Net Sdn Bhd chairman Datuk Mohamed Razali Mohamed Razi said that by gaining necessary skillsets, the company could create more cybersecurity professionals and job opportunities in Sabah.

During the Covid-19 pandemic, he added that the technology has bloomed for the past two years.

He said it was reported that cy-

bercrime rose by 600 per cent due to the pandemic.

By 2025, worldwide cybercrime is estimated to cost USD\$10.5 trillion (RM46.47 trillion) annually, whereas the global annual cost of cybercrime is estimated to be USD\$6 trillion (RM26.55 trillion) per year.

In Malaysia, the Malaysian Computer Emergency Response Team or MyCERT reported 10,016 cybersecurity related cases last year. As for this year, up to May, there were 3,057 cases.

"Based on the exorbitant estimat-

## Sabah's ICT company aims to become centre of excellence for cybersecurity

ed cost, it cannot be denied that the importance of cybersecurity is enormous.

"Thus, we must stay alert and anticipate the possible incoming attacks from external elements and be ready with all the possible solutions for utmost protection," he said in a statement.

Mohamed Razali said as an organisation that believes in continuous improvement, Sabah Net is taking a proactive approach to cybersecurity by using a combination of industry leading tools designed to provide extremely high levels of protection for its customers' data and systems.

"I wish to thank award-winning security solutions company Fortinet Malaysia for allowing limitless opportunities in bringing positive impacts to East Malaysia through Smart Partnership with Sabah Net.

"We appreciate your commitment in elevating the state's cybersecurity defences amid rapid global cyber threats happening around us," he said in a statement, adding Sabah Net has been working with Fortinet for more than 10 years.

Mohamed Razali added that for over 20 years, Fortinet has been a driving force behind cybersecurity innovations with their ability to detect threats and provide effective cyber security prevention and remediation solutions.

"As such, we will continue to adopt Fortinet solutions into our Managed Security Services."

On Friday, Sabah Net and Fortinet formalised the Smart Partnership at Sabah International

Convention Centre here.

Also present were the state Ministry of Science, Technology, and Innovation, Permanent Secretary, Zainudin Aman, Sabah Net Chief Executive Officer, Chin Kah Yi, and Fortinet Malaysia Sales Director, Abdul Aziz Ali.

Zainudin said the smart partnership is crucial to address the shortage of professional cybersecurity and create more local jobs besides providing continuous guidance on best cybersecurity practices.

As for the state government, having a centre of excellence for cybersecurity will help to further protect sensitive data.

"It is to enable government digital services to operate without disruptions.

"It is also to help the government ICT infrastructure to provide trustable services for the people."

Meanwhile, Chin said Sabah Net looks forward to nurturing at least 100 certified Fortinet engineers in the next 3 to 5 years.

The Fortinet Network Security Expert Certification Program is an 8-level training and assessment program designed for customers, partners, and employees to help close the cybersecurity skills gap.

"These engineers shall not only come from Sabah Net in-house talents, but also engineers from customers and local Fortinet partners in the state."